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Počet synodálnych skupiniek vo farnosti DNV: 16

Termíny stretnutí skupiniek: február až máj 2022.

V našom Farskom centre (FC) sa uskutočnilo spoločné vstupné aj záverečné stretnutie moderátorov (vedú-
cich) jednotlivých skupiniek, na ktorom sa zúčastnil aj pán farár Andrej Kalamen. Moderátori oboznámili prí-
tomných o priebehu ich synodálnych stretnutí s farníkmi a so závermi diskusií.

Vek účastníkov skupiniek: od 12 rokov (birmovanci), až po seniorov s vekom nad 80 rokov.

Témy, o ktorých sa diskutovalo v jednotlivých skupinkách:

1. téma: Spoločníci na ceste - 8 skupiniek,
2. téma: Počúvanie - 10 skupiniek,
3. téma: Vyjadrenie názoru - 5 skupiniek,
4. téma: Slávenie - 10 skupiniek,
5. téma: Spoluzodpovednosť za misiu - 6 skupiniek,
6. téma: Dialóg v Cirkvi a v spoločnosti - 10 skupiniek,
7. téma: Ekumenizmus - 3 skupinky,
8. téma: Autorita a spoluúčasť: - 3 skupinky,
9. téma: Rozlišovanie a rozhodovanie - 6 skupiniek,
10. téma: Formovanie v synodalite - 3 skupinky.

Počet diskutovaných tém v jednotlivých skupinkách bol rôzny, podľa toho, ktorá téma veriacich hlbšie zau-
jala a koľko času danej téme venovali. Podklady zo záverov, ktoré vypracovali moderátori jednotlivých sku-
piniek, boli spracované do tematických blokov.

Vážení farníci v Devínskej Novej Vsi,

pripravili sme pre vás tento text, ktorý vznikol na základe synodálnych stretnutí a konzultácií v našej 
farnosti v rámci Synody o synodalite vyhlásenej pápežom Františkom v roku 2021.

Chceli by sme vyjadriť vďaku všetkým, ktorí sa do tejto spoločnej cesty zapojili, za ich čas, postrehy 
a návrhy a aktívnu účasť na tomto procese.

Kráčajme spoločne aj naďalej na tejto ceste otvorení novým pohľadom, návrhom a aktivitám, 
ktorých výsledkom môže byť obohacujúce spolunažívanie nielen v rámci Devínskej Novej Vsi, ale aj 
širšieho spoločenstva v cirkvi a celej spoločnosti.

Synodálny tím farnosti DNV



Spoločenstvo

Zo všetkých synodálnych skupiniek vyplynula 
túžba po vzájomnom stretávaní sa. Prvým prirodze-
ným miestom vytvárania spoločenstva pre kresťa-
nov je náš kostol a aktivity spojené s bohoslužbou 
a miestnou pastoráciou. Obraz „spoločného kráča-
nia“ v Cirkvi na rôznych úrovniach dobre vyjadruje 
prirovnanie k zborovému spevu, v ktorom je veľmi 
dôležité vzájomné počúvanie, harmónia a  súlad. 
Správne využitie talentu každého (nielen spevu) 
môže slúžiť celej farnosti.

Spoločenstvo je dôležité ako pre individuálny, 
tak i pre spoločný rast vo viere a malo by odzrkad-
ľovať radosť z oslavy Boha. Vyskytujú sa však aj prí-
pady, keď veriaci necítia radosť, lebo neprežívajú 
prijatia v kostole, či vo farnosti, ale, žiaľ, odmieta-
nie, kritiku a nezáujem (napríklad rozvedení, hen-
dikepovaní a iní). Ako Cirkev by sme nemali byť iba 
organizáciou, ale živým spoločenstvom veriacich vo 
farnosti, dekanáte či diecéze, kde sa každý cíti byť 
prijatý. Ak sa všetci budeme usilovať počuť Boží hlas, 
bude ho cítiť aj z bežných našich činností, v ktorých 
sa prejaví nadšenie, aké bolo vidieť u spoločenstva 
prvých kresťanov.

Viaceré kritické pripomienky zazneli ohľadom 
významu služby a spoluúčasti laikov v Katolíckej 
cirkvi. Veriaci túžia po Cirkvi, ktorá je menej for-
málna a viac radostná. Mnohé rozdelenia v Cirkvi 
by sa dali ľahšie prekonávať vzájomným dialógom 
a počúvaním v tvorivom a otvorenom spoločenstve.

Čo sa týka budovania spoločenstva, mnohí si uve-
domujú dôležitosť vzájomnej komunikácie a počú-
vania. Nejde tu však iba o bežný rozhovor, ale i o spo-
ločné načúvanie hlasu Ducha Svätého a komunitné 
rozlišovanie. Vzorom by nám v tom mohli byť naši 
seniori, ktorí sa priznali k  tomu, že čím je človek 
starší, tým by mal viac počúvať a menej rozprávať. 
Viacerí zažili obrátenie práve v spoločenstve, preto 
prijatie a otvorenosť vo farnosti, bez kladenia rôz-
nych podmienok, je veľmi dôležité. Ak chceme vybu-

dovať živé spoločenstvo v našej farnosti, nesmieme 
zabudnúť ani na „život mimo kostola“. Veľmi dôležité 
sú neformálne stretnutia a aktivity, kde ľudia zaží-
vajú vzájomnú blízkosť a prijatie. Tu by sme mohli 
spomenúť spoločné výlety, púte, farské dni, posede-
nie pri guláši, či kávičke, ale i „stretká“ mladých, či 
starších s rôznym zameraním. Účastníci diskusných 
synodálnych skupiniek pochopili vlastnú zodpoved-
nosť za budovanie aktívneho spoločenstva vo far-
nosti a nechcú čakať len na to, čo kňaz vo farnosti 
pre nich zorganizuje.

Náboženské vzdelávanie a prehlbovanie 
viery

Z diskusií vyplynula potreba celoživotného vzdelá-
vania sa v náboženstve. To znamená venovať sa viac 
štúdiu Svätého Písma a poznaniu cirkevných doku-
mentov. To by sa nemalo týkať len laikov, ale aj kle-
rikov. Okrem znalosti Svätého písma a základných 
aktuálnych poznatkov o vlastnej cirkvi, získať infor-
mácie aj o iných cirkvách a cirkevných spoločen-
stvách, ktoré môžu slúžiť na zamyslenie, obohatenie 
a prípadnú inšpiráciu v našom živote viery. Na to, aby 
sme sa nebáli svedčiť v prostredí, kde žijeme, aj slo-
vom, je potrebné prehlbovať osobnú vieru v trojje-
diného Boha a tiež hľadať spôsob ako uvádzať slová 
Písma do nášho života. Niektorí farníci vyjadrili 
túžbu, aby sme sa hlbšie oboznámili s témou osob-
ného a kolektívneho rozlišovania podľa ignacián-
skej spirituality. Spomenuli i duchovné cvičenia (far-
ské misie), ktoré viedli pred 11 rokmi v našej farnosti 
pátri jezuiti a mohli by sa zopakovať i v budúcnosti.

Na jednom zo synodálnych stretnutí odznel 
nesúhlas s radikalizáciou postojov niektorých veria-
cich a s vytváraním uzatvorených skupín v katolíc-
kych kruhoch. V  inej skupinke sa diskutovalo aj 
o  často obrannom postoji Cirkvi voči svetu. Lie-
kom by mohlo byť smerovanie k zrelej a aktívnej 
viere, ktorá je založená na láske (agapé), na prijatí, 



na empatii, na prekonávaní strachu a tiež na umení 
viesť dialóg. K takejto viere je potrebné viesť nielen 
dospelých, ale aj deti a mládež. Treba hľadať spô-
soby, ako priblížiť kresťanské učenie dospievajú-
cim deťom i neveriacim, aby bolo pre nich príťaž-
livé, a aby zažili osobnú skúsenosť s tým, čo bude 
pre ich budúci život naozaj potrebné. S týmto súvisí 
aj stav náboženskej výchovy na školách a rôzna úro-
veň vedomostí katechétov ‑učiteľov. Je to téma, ktorá 
si zaslúži hlbšiu analýzu a hľadanie novej cesty, ak 
nám záleží na tom, aby živá viera prešla aj na ďal-
šie generácie. V tejto súvislosti zaznelo prirovnanie 
k počítaču a jeho programom, ktoré sa priebežne 
aktualizujú, avšak my chceme žiť živú vieru v neak-
tualizovanej podobe.

Liturgia a Modlitba

Mnohí veriaci túžia po modlitbe na konkrétny úmy-
sel a zdôraznili veľký význam modlitbovej podpory 
rôznych aktivít vo farnosti. Môžeme spomenúť mod-
litby za deti, ktoré idú na prvému svätému prijíma-
niu či sa pripravujú na sviatosť birmovania a za ich 
rodiny (veriaci by si mohli vybrať konkrétne meno 
prvoprijímajúceho dieťaťa a jeho rodinu, či birmo-
vanca a jeho rodinu). Mohli by byť modlitby za snú-
bencov, ktorí sa pripravujú na vstup do manželstva 
a za ich lektorov. Tiež padol návrh, aby sme sa mod-
lili za rôzne konkrétne aktivity vo farnosti (napr. 
za detský tábor, či za činnosť našej farskej charity). 
Nemáme zabúdať ani na modlitby za našich kňa-
zov a otcov biskupov. Keďže počas komunistického 
režimu panoval strach mnohých kresťanov prihlá-
siť sa k viere a k Cirkvi, vzniká veľké pole pôsobenia 
aj „na periférii“. Dôležitá je naša modlitba za tých, 
ktorí neveria a Boh je pre nich neznámy a tiež naše 
osobné svedectvo živej viery.

Čo sa týka liturgie, pre život veriaceho kresťana 
katolíka je potrebné neustále si prehlbovať nábo-
ženské vzdelanie a  pochopenie významu svätej 

omše (niektorí nechápu správne samotné úvodné 
vyznanie hriechov a prosbu za odpustenie, čo je pre 
nich príliš osobné a neznie im to radostne). Zdá sa, 
že viacerí nerozumejú dobre symbolom, ktoré sa 
používajú pri omši, a preto nechápu ich hlbokú pod-
statu. Omša aj z tohto dôvodu nie je pre nich príťaž-
livá. Týka sa to hlavne mladých.

Mladí ľudia sú kritickí aj k oblečeniu niektorých 
kňazov a spevom v kostole. Možno by bolo vhodné 
aktualizovať náš predkoncilový katolícky spevník 
(JKS), aby bol v  súlade s dnešnou dobou a  slová 
piesní a nápevov nezneli archaicky. Ku klasickým 
piesňam z JKS by sa mohli pridať nové slohy s aktu-
álnym textom a v modernejšom inštrumentálnom 
prevedení, pretože melódie sú krásne. Zazneli aj kri-
tické slová na činnosť niektorých organistov. Zazna-
menali sme návrh, aby sa menej časté liturgické 
nápevy precvičili s veriacimi pred svätou omšou, 
pretože v opačnom prípade je v lodi kostola ticho 
a počuť iba spev organistu.

Je dobré, že deti už majú vo farnosti svoje 
nedeľné omše, ale možno i staršia mládež by pri-
vítala niečo podobné. Kázne by mali byť krátke 
a  výstižné, nemali by byť zbytočne dlhé, aby sa 
nestratila hlavná myšlienka. Mali by byť prispôso-
bené cieľovej skupine veriacich, ktorým je kázeň 
určená. Počas dvoch rokov pandémie sa mnohí pre-
svedčili, že svätá omša slávená doma v rodinnom 
kruhu je niekedy osobnejšia, ako v kostole v anony-
mite. Výhodou bolo aj to, že veriaci si mohli vypo-
čuť kázeň viackrát, prípadne sa k nej vrátiť aj počas 
nasledujúceho týždňa. Zaznela však aj obava, aby 
sa veriaci (predovšetkým ich deti, ktoré zostávajú 
pred kostolom, či už počas pandémie ale i po nej) 
v budúcnosti neprestali zúčastňovať na slávení svä-
tej omše.

Okrem využitia moderných komunikačných 
technológií na prenosy omší sa spomínali aj mnohé 
hodnotné kresťanské videonahrávky (a naopak, aj 
mnohé, čo zavádzajú a šíria strach). Diskutujúci navr-
hovali, aby prenosy svätých omší cez internet pokra-



čovali, hoci počas pandémie im chýbalo spoločen-
stvo v kostole, stretnutie a zdieľanie s ostatnými.

Ak budú farské prednášky prezenčné, mohli by 
prebiehať v tzv. „hybridnej forme“, aby vždy existo-
vala možnosť si ich vypočuť pre tých, čo nemôžu 
prísť osobne, napr. kvôli malým deťom alebo iným 
rodinným dôvodom.

Mládež

Vieru a náboženské zvyky mnohé deti od svojich 
rodičov neprijímajú a chýba im spoločenstvo veria-
cich vrstovníkov. Rodičia sa zamýšľali nad tým, či 
urobili vo výchove chybu oni, či ich ovplyvnil von-
kajší svet alebo mladých neoslovila Cirkev. Počas 
stretnutí skupiniek sa mladí vyjadrili, že im chýba 
otvorené spoločenstvo mladých veriacich. Vo far-
nosti by mali mať priestor všetci farníci. Pri svo-
jom rozhodovaní, rozlišovaní a hľadaní odpovedí 
mladí niekedy cítia, že sa nemajú s kým porozprá-
vať, poradiť a neradi počúvajú odpoveď typu je to tak 
a hotovo. Cítia, že farnosť nie je ich plnohodnotným 
domovom. Mnohí majú dojem, že ich nikto nepočúva, 
preto majú malý záujem iniciatívne niečo robiť. Pri 
pravidelných týždenných stretnutiach sú oveľa živší 
a majú chuť spolupracovať. Chýba im možnosť dis-
kusie s osobou, ktorá ich vypočuje, ktorá im poradí 
a ktorá ich prijme.

Dospelý (nielen kňaz) by nemal byť pre mladých 
iba organizátor podujatí, mal by byť človekom, ktorý 
mladých sprevádza. Niektorí mladí by sa chceli viac 
aktívne zapájať (napr. čítania, prosby a pod.) na slá-
veniach (napr. sv. omša, krížová cesta a pod.) urče-
ných pre mladých. Dôležité je dôverovať im a dávať 
im viac príležitostí, aby sa do týchto činností zapá-
jali. V dnešnej dobe pozorujeme, že mladí (a nielen 
oni) odmietajú Cirkev a sú voči nej kritickí, ale Boha 
sa držia. Ich motto znie: „Boh áno, Cirkev nie“, lebo 
Cirkev vnímajú iba ako ľudskú ustanovizeň. Opač-
ným extrémom sú veľmi škrupulózni až sektárski 

ľudia v Cirkvi. Napriek tomu si mladí uvedomujú, že 
pri dôležitých rozhodnutiach v živote je dôležitý Boh 
i modlitba. Vyjadrili sa, že modlitba a spoločné roz-
jímanie v skupine boli pre nich novým a mocným 
zážitkom. Rodičia a vychovávatelia si uvedomujú, 
že pre budúci život mladých je dôležité, aby sami 
zažili živé spoločenstvo veriacich vrstovníkov, a aby 
mohli takéto živé spoločenstvá veriacich v budúc-
nosti pomáhať aj vytvárať.

Cirkevná hierarchia

Niektorí členovia synodálnych skupiniek majú určitú 
obavu o Katolícku cirkev v budúcnosti, keďže vní-
majú pokles počtu kňazov. Zároveň však vidia prí-
ležitosť pre dozrievanie laikov a ich službu v Cirkvi. 
Pociťujú nedostatok vízie a motivácie a chýba im 
blízky vzťah s otcami biskupmi.

Cirkev by nemala byť byrokratická a klerikálna, 
ale má byť spoločným domovom pre všetkých, stať 
sa rodinou. Aj v rodine žijú vedľa seba ľudia s rôz-
nymi povahami, ľudia s rôznymi, niekedy až katastro-
fickými príbehmi, ale stále sú členmi tohto priro-
dzeného a súčasne nadprirodzeného spoločenstva, 
kde sa ctia tradície, uznáva sa hierarchia, podpo-
ruje a pestuje sa dialóg. Takisto ako v rodine veriaci 
túžia po Cirkvi, ktorá je radostná, milosrdná, otvo-
rená a prijímajúca. Túžia po takej Cirkvi, ktorú pred 
2000 rokmi založil sám Ježiš Kristus a naďalej v nej 
prebýva mystickým spôsobom.

Stále existuje rozdelenie Cirkvi na klerikov a lai-
kov, ktoré je potrebné prekonávať. Keďže zasvätení 
i laici tvoria jedno spoločenstvo – Cirkev, majú slú-
žiť jedni druhým (samozrejme rozdielnym spôsobom 
podľa ich stavu) a dozrievať vo viere spoločne. Aby 
sa kňazi (predovšetkým ak slúžia vo vzdialených far-
nostiach) necítili osamotení, je dobré, ak majú aj oni 
svoje živé spoločenstvá v dekanáte či biskupstve.

Z diskusií vyplynula túžba veriacich po občas-
nom neformálnom stretaní a  spoločnom dialógu 



s  našimi biskupmi, ktorí by boli pozvaní do far-
nosti. Viedlo by to k hlbšiemu vzájomnému pozna-
niu, pomoci a  službe, ktorá by bola pre spoločný 
život našej arcidiecézy, a tým celej Cirkvi určite uži-
točná. Taktiež by bola potrebná väčšia otvorenosť pri 
vedení dialógu o citlivých témach, ktoré sa v Cirkvi 
vyskytnú. Niektorí veriaci mali pocit, že predstavite-
lia Cirkvi málo obhajovali potreby veriacich počas 
pandémie COVID‑19.

Vo farnosti sú tiež ľudia s  ranami na duši 
i s výhradami voči cirkevnej hierarchii. Týka sa to 
napríklad jej postoja k rozvedeným, k znovu zoso-
bášeným, ale i k nevyjasnenému dôvodu odvola-
nia emeritného arcibiskupa Mons. Róberta Bezáka 
a komunikácii s tým spojenej. Žiaľ, rozídení a rozve-
dení ľudia sa cítia byť na okraji Cirkvi, lebo nemôžu 
pristupovať k sviatostiam. Cítia sa osamotení a vylú-
čení zo spoločenstva, lebo niekedy nie sú vnímaní 
ako plnohodnotní členovia Cirkvi. Pri týchto ľuďoch 
sa často zabúda na ľudskosť a milosrdenstvo a tiež 
na to, že Boh si často v minulosti vyvolil ľudí, ktorí 
boli pre ostatných neprijateľní z morálneho hľadiska.

Stojí pred nami výzva, ako osloviť týchto ľudí, 
aby sa cítili prijatí. Čo sa týka kňazov v našej far-
nosti, padli návrhy na občasné neformálne stretnutia 
s farníkmi, kde by sa prediskutovali aktuálne potreby 
celej farnosti. Jednou z možností je pozvať kňazov 
našej farnosti do rodín (napríklad na rodinný obed), 
aby cítili, že ich potrebujeme a sú vo farnosti doma. 
Nemalo by sa zabúdať ani na našich bývalých kňa-
zov a možno by bolo dobré usporiadať pre nich akési 
spoločné „stretnutie vďačnosti“ v  našej farnosti, 
alebo ich občas navštíviť v ich nových pôsobiskách.

Zaznel tiež názor, že kňaz, ktorý má charizmu 
budovania spoločenstva, by mal vychovať vo farnosti 
tím zodpovedných spolupracovníkov, aby jeho prí-
padné preloženie do inej farnosti nespôsobilo ukon-
čenie jednotlivých aktivít a nestratil sa duch spolo-
čenstva. Nesmieme však zatvárať oči pred faktom, že 
sú medzi nami veriaci, ktorí majú aj negatívne skú-
senosti s cirkevnou hierarchiou, lebo aj 60 rokov po 

II. vatikánskom koncile sú ešte mnohí kňazi či bis-
kupi stále akoby „otočení k veriacim chrbtom“, vedú 
dialóg s Bohom, ale iba monológ voči Božiemu ľudu.

Skúsenosť synodality

I keď spočiatku bol pojem „synodalita“ neznámy, po 
niekoľkých stretnutiach všetci zúčastnení v srdciach 
cítili, že je to niečo dobré a pozitívne, nové. Cítili pri-
jatie, a preto nemali zábrany v malých skupinkách 
otvorene vyjadriť svoje postoje. Skoro všetci preja-
vili túžbu pokračovať v týchto „synodálnych stretnu-
tiach“ i v budúcnosti. Hoci boli materiály k synodál-
nym stretnutiam pripravené odborne a  kvalitne, 
mnohí farníci, nehovoriac o „perifériách“, nepocho-
pili, (alebo možno neboli tieto informácie dosta-
točne jasne komunikované), že sú do synodálneho 
procesu pozvaní i oni, a tým pádom sa tohto procesu, 
žiaľ, nezúčastnili, preto nepoznáme ich názory. Sme 
však na začiatku hľadania spoločnej cesty. Pri syno-
dálnych skupinových stretnutiach si mnohí uvedo-
mili význam spoločnej modlitby a stíšenia sa pre 
vzájomný dialóg a počúvanie. Neustále by sme sa 
mali učiť počúvať a byť citliví na názory druhých, 
bez predsudkov či ponižovania. Ak sa ľudia stretá-
vajú, pozorne a s láskou sa počúvajú, zachytia hlas 
Ducha Svätého, ktorý im dá dar rozlišovania a silu 
šíriť Božie kráľovstvo v každodennom živote.

Uvedomili sme si, že synodalite sa učíme už 
v rodine, kde zažívame život v spoločenstve a spo-
luúčasť na ňom. Skúsenosť vzájomného počúva-
nia a hľadania spoločnej cesty si potom môžeme 
odniesť do života vo farnosti.

V našich synodálnych skupinkách mnohí preja-
vili záujem zúčastňovať sa na farských aktivitách 
ako sú púte, výlety a spoločné posedenia. Privítali 
by aj pravidelné nedeľné posedenia pri káve, kde by 
sa za účasti kňazov rozoberalo nedeľné evanjelium 
či kázeň a bol by čas na otázky a neformálny dia-
lóg. Naša „farská kaviareň“ by slúžila aj na stretáva-



nie a rozhovory ostatných ľudí „dobrej vôle“. Počas 
synodálneho procesu vo farnosti sa ukázalo, aké je 
dôležité, keď sa laici podelia s ostatnými o skúse-
nosti, ako v spoločnosti svedčia o svojich kresťan-
ských postojoch. Môže to poslúžiť ako príklad a tiež 
na povzbudenie ostatných.

Oživenie života v našej farnosti

Na to, aby sa v  miestnej cirkvi kráčalo spoločne, 
musia byť splnené minimálne dve podmienky. Musia 
tam byť ľudia, ktorí chcú spoločne kráčať a miestny 
farár, ktorý ich podporuje a kráča s nimi. V našej 
farnosti máme otvorených a  chápajúcich kňazov 
a cítime, že farnosť je aktívna. Na mnohých aktivi-
tách, ktoré naša farnosť organizovala, sa zúčastnili 
aj naši priatelia z evanjelickej cirkvi a aj takí, ktorí 
sa k Cirkvi nehlásia.

Na väčšie oživenie farnosti by bola potrebná 
hlbšia duchovná formácia laikov. Je potrebné hľa-
dať nové spôsoby a formy, ako zapojiť do služby vo 
farnosti širší okruh ľudí. Niektorí veriaci by sa aj radi 
do života farnosti zapojili, ale nevedia ako. Možno by 
bolo dobré „zviditeľniť“ farskú radu tak, aby sa far-
níci nemuseli obracať vo všetkých veciach priamo 
na kňaza. Tak by bol kňaz obklopený pomocníkmi, 
ktorí by ho odbremenili od mnohých „svetských“ 
vecí a mohol by sa prednostne sústrediť na sláve-
nie svätých omší, na vysluhovanie sviatostí, na vlas-
tné štúdium a na prehlbovanie vzdelávania veria-
cich v poznávaní Svätého Písma a pod.

Na posilnenie viery a života vo farnosti by mohli 
poslúžiť aj misie. V  živej farnosti hrajú dôležitú 
úlohu malé spoločenstvá veriacich. Tu treba spome-
núť aj potrebu duchovného sprevádzania spoločen-
stiev vo farnosti a tiež vytvorenie priestoru a prijatia 
pre osamotené osoby (napr. vdovy, vdovcov, rozvede-
ných). Vyskytol sa aj návrh, usporiadať občasné sväté 
omše určené pre mužov a so zameraním na mužskú 
spiritualitu, pretože niektorí muži by potrebovali byť 

viac pritiahnutí do slávenia svätých omší a do čin-
nosti vo farnosti.

Dôležitou súčasťou života farnosti je aj pastorá-
cia detí a mládeže. Okrem získavania vedomostí na 
hodinách náboženskej náuky je veľmi dôležitý záži-
tok spoločenstva. Počas prípravy detí na prvé sväté 
prijímanie by bolo vhodné, aby aj rodičia týchto 
detí zažili spoločenstvo vo farnosti. To isté sa týka 
aj vytvorenia mládežníckeho spoločenstva počas 
prípravy na birmovku a vtiahnutia do farského spo-
ločenstva aj ich rodičov, či širšej rodiny. Tu je nevy-
hnutná spolupráca kňazov s katechétmi a vízia kon-
tinuálneho sprevádzania detí a mládeže vo farnosti.

Ďakujeme Duchu Svätému, ale i Svätému Otcovi 
Františkovi a  jeho spolupracovníkom, že i keď na 
začiatku bol pojem synodalita pre väčšinu z nás 
neznámy, po niekoľkých stretnutiach sme cítili, že 
je to niečo pozitívne a užitočné práve pre súčasnú 
dobu po pandémii a s existujúcimi nepokojmi vo 
svete (vojna Ruska proti Ukrajine). Radostne sme 
vnímali záujem hierarchickej Cirkvi o nás samých 
a o naše názory.

Ďakujeme všetkým, ktorí sa v  našej farnosti 
aktívne zúčastnili diskusií o synodálnom spoločen-
stve Cirkvi a podelili sa s ostatnými so svojou skú-
senosťou života viery. Je to pre nás všetkých výzva 
urobiť pre našu farnosť niečo navyše, a to nielen 
jednorazovo, ale kontinuálne, v nejakej pravidelnej 
aktivite, aby sme našu farnosť oživili a oslovili tak 
aj ostatných.

Synodálny tím farnosti DNV
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Sme tu pred Tebou, Duch Svätý: zišli sme sa v Tvojom mene. Ty si náš pravý 
radca. Príď k nám, stoj pri nás, vstúp do našich sŕdc. Pouč nás, kam máme ísť, 
a ukáž nám cestu, po ktorej treba kráčať. Nedovoľ, aby sme my, slabí a hriešni, 
spôsobili neporiadok. Nech nás nezvedie nevedomosť. Daj nám dar rozlišova-
nia, nech nie sme zaujatí kvôli predsudkom a falošným ľudským ohľadom. Veď 
nás k jednote, aby sme nezišli z cesty pravdy a spravodlivosti, ale napredovali 
na púti do večného života. O to prosíme Teba, ktorý pôsobíš vo všetkých časoch 
a na všetkých miestach, v spoločenstve s Otcom i Synom, na veky vekov. Amen.

#Počúvajúca Cirkev
Náš Svätý Otec pápež František vyzval Katolícku cirkev, aby sa vydala na spoločnú cestu.
Prostredníctvom počúvania a rozlišovania zakoreneného v Duchu Svätom bude celý Boží ľud
povolaný prispieť k procesu, v ktorom Cirkev prehĺbi chápanie svojho poslania a bude hľadieť
do budúcnosti.

Synoda, ktorá je procesom, ktorým Cirkev začne túto dôležitú prácu, nie je len stretnutím
biskupov, ktorí uvažujú o konkrétnej téme a radia pápežovi. Synoda je cesta rozlišovania, na
ktorej je Boží ľud povolaný modliť sa a uvažovať o vôli Ducha Svätého pre Cirkev.
Prostredníctvom nášho počúvania a zdieľania sa budeme snažiť pochopiť, aká je vôľa Ducha
Svätého pre diskutovanú tému - a tým aj pre Cirkev.

Pre riadnu synodu biskupov v roku 2023 je touto témou synodalita. Jednoducho povedané,
synodalita je rozlišovanie toho, ako sa Duch Svätý pohybuje Kristovým telom a ako hýbe s
ním, aby sme mohli naďalej plniť svoje poslanie evanjelizovať vo svete. 

Sada nástrojov IŠPIRUJTE  SA
BUĎTE  KREATÍVNI

Pápež František  
to chce počuť  

od Teba

Počúvame 
Ducha Svätého?

Sme tu pred Tebou, Duch Svätý: zišli sme 
sa v Tvojom mene. Ty si náš pravý radca. 
Príď k nám, stoj pri nás, vstúp do našich 
sŕdc. Pouč nás, kam máme ísť, a ukáž nám 
cestu, po ktorej treba kráčať. Nedovoľ, aby 
sme my, slabí a hriešni, spôsobili neporia-
dok. Nech nás nezvedie nevedomosť. Daj 
nám dar rozlišovania, nech nie sme zauja-
tí kvôli predsudkom a falošným ľudským 
ohľadom. Veď nás k jednote, aby sme nezišli 
z cesty pravdy a spravodlivosti, ale napredo-
vali na púti do večného života. O to prosíme 
Teba, ktorý pôsobíš vo všetkých časoch a na 
všetkých miestach, v spoločenstve s Otcom  
i Synom, na veky vekov. Amen.
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